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Abstract (en)
A test method is proposed which renders possible the detection of forged money with simple means. The forged money detectors consist of a light
source in the region from 100 to 500 nm (2, 12, 13), which illuminate the bank notes directly or via a diffusing screen (1, 14, 15, 24) so that the
fluorescent colours present in the bank notes reflect. Furthermore, the principle of the clip in its function as contact closure (7, 16, 17), window (8,
9) component and necessary precondition to fulfil the function. The power supply is provided via a storage battery (3) or a power pack (4) which by
means of an electric circuit (11) is the precondition for the light source. <IMAGE>

Abstract (de)
Es wird ein Prüfverfahren vorgeschlagen, welches der Erkennung von Falschgeld mit einfachen Mitteln ermöglicht. Die Falschgelderkenner bestehen
aus einer Lichtquelle im Bereich von 100 - 500 nm (2, 12, 13), die direkt oder über eine Streuscheibe (1, 14, 15, 24) die Geldscheine beleuchtet,
damit die in den Geldscheinen befindlichen Fluoreszenzfarben reflektieren. Weiterhin ist das Prinzip des Clips in seiner Funktion wie Kontaktgabe (7,
16,17), Fenster (8, 9) Bestandteil und notwendige Voraussetzung die Funktion zu erfüllen. Die Stromversorgung erfolgt über Batterie/Akku (3) bzw.
über Netzteil (4), die mittels einer elektrischen Schaltung (11) die Voraussetzung für die Lichtquelle ist. <IMAGE>
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